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Vragen van het lid De Roon (PVV)
aan de minister van Justitie en de
staatssecretaris van Buitenlandse
Zaken over vrijlating van Bulgaarse
maffiabazen. (Ingezonden 17 juni
2009)

1
Kent u het bericht «Bulgaarse
maffiabazen vrij voor verkiezingen»?1

2
Is het waar dat in Bulgarije
topcriminelen op vrije voeten worden
gesteld als ze zich verkiesbaar willen
stellen voor het parlement? Zo ja,
deelt u de mening dat dit de ultieme
bevestiging is van verwevenheid van
maffiabelangen en het Bulgaarse
overheidsapparaat en dat Bulgarije
uit de Europese Unie (EU) geknikkerd
moet worden?

3
Deelt u de mening dat in de EU
topcriminelen thuis horen in de
gevangenis en niet in een parlement?
Zo nee, waarom niet?

4
Welke maatregelen gaat u nemen om
te voorkomen dat deze Bulgaarse
topcriminelen naar Nederland kunnen
reizen?

1 BNR Nieuwsradio, 16 juni 2009
http://www.bnr.nl/artikel/11787850/
bulgaarse-maffiabazen-vrij-verkiezingen

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Timmermans (Buitenlandse Zaken),
mede namens de staatssecretaris van
Justitie (ontvangen 10 juli 2009)

1
Ja.

2 en 3
Veroordeelde criminelen die een
gevangenisstraf uitzitten kunnen zich
in Bulgarije niet kandideren voor een
zetel in het parlement. Zij worden
daarvoor ook niet op vrije voeten
gesteld. Wel genieten door de
kiescommissie geregistreerde
kandidaat-Kamerleden immuniteit
van strafrechtelijke vervolging voor
de duur van de verkiezingscampagne.
Lopende strafzaken en voorarrest
worden in die periode opgeschort,
zoals is gebeurd in het geval van de
zogeheten «gebroeders Galevi» uit
het bovengenoemde bericht. Deze
bepaling in de kieswet is bedoeld om
te voorkomen dat mensen door valse
aanklachten gehinderd worden in hun
politieke ambities. Helaas kunnen zich
daardoor ook onwenselijke
ontwikkelingen zoals deze voordoen.
De Galevi-broers hebben zich
aangemeld als een onafhankelijke
kandidaat, resp. kandidaat van een
nationaal niet vertegenwoordigde
kleine partij. De recente introductie
van een gemengd kiesstelsel, waarbij
een beperkt aantal zetels op basis van

een meerderheidsstemming onder
districtskandidaten verdeeld word,
lijkt het makkelijker gemaakt te
hebben voor verdachten in voorarrest
om zich kandidaat te stellen.
De Bulgaarse Minister van Europese
Zaken Gergana Passy heeft
publiekelijk laten weten dat deze
ontwikkeling absurd is. Ook ik vind
het zorgwekkend dat misbruik kan
worden gemaakt van (een
onafhankelijke) kandidaatstelling om
ten minste tijdelijk onder vervolging
uit te komen. Overigens is geen van
beide Galevi-broers gekozen in het
parlement.

4
Per 1 mei 2006 heeft Nederland
Richtlijn 2004/38/EG inzake vrij
verkeer van personen
geïmplementeerd. Volgens deze
Richtlijn heeft een burger van de Unie
van rechtswege recht op toegang tot
en verblijf in een andere lidstaat. Dat
recht kan slechts worden beperkt
indien de burger of diens familielid
vanwege zijn persoonlijke gedrag een
actuele, werkelijke en voldoende
ernstige bedreiging vormt voor een
fundamenteel belang van de
samenleving.
Nederland heeft derhalve
mogelijkheden om toegang en
verblijf van de betrokkenen te
weigeren indien daarvoor gegronde
redenen bestaan.
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